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ေအာက္တိုဘာ ၂၄၊ ၂၀၁၉ 

ကခ်င္ျပည္နယ္အတြင္း သတင္းအခ်က္ 
အလက္ လ်င္ျမန္စြာရရွိႏိုင္ေရးအတြက္ 
စက္တင္ဘာလ ၃၀ ရက္ေန႔က ျမန္မာႏိုင္ငံ
သတင္းမီဒီယာေကာင္စီမွႀကီးမႉး၍ ကခ်င္ 
ျပည္နယ္အေျခစိုက္ သတင္းသမားမ်ားႏွင့္ 
မ႑ိဳင္ ၃ ရပ္တို႔ ေတြ႕ဆုံပြဲတစ္ခုကို ျပဳလုပ္ခဲ့ 
ၾကသည္။

ကခ်င္ျပည္နယ္အေျခစိုက္ အထက္ပါ 
မ႑ိဳင္ ၃ ခုသို႔ သတင္းသမားမ်ားမွ သတင္း 
ရယူရာတြင္ ေတြ႕ႀကဳံရသည့္ အခက္အခဲမ်ား၊ 
စိန္ေခၚမႈမ်ား၊ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမ႑ိဳင္၊ တရား 
စီရင္ေရးမ႑ိဳင္ႏွင့္၊ ဥပေဒျပဳေရးမ႑ိဳင္မ်ား 
မွ သတင္းထုတ္ျပန္ရာတြင္ ပိုမိုလြယ္ကူ 
ေအာင္ ေဆာင္ရြက္ေပးႏုိင္ေရး စသည့္အခ်က္ 
မ်ားကို အျပန္အလွန္ ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။

ဥပေဒျပဳေရး မ႑ိဳင္ကို ေမးျမန္းရာတြင္ 
လႊတ္ေတာ္ဝက္ဘ္ဆိုဒ္ Update မျဖစ္ျခင္း၊ 
လႊတ္ေတာ္တြင္း ျပန္ၾကားေရးတာဝန္ခံထား 
ရွိေပးရန္၊ တပ္မေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 

စားလွယ္မ်ားအား ေမးခြန္းေမးျမန္းႏိုင္ရန္ 
ေျပာေရးဆိုခြင့္ရွိသူထားရွိေပးရန္၊ လႊတ္ 
ေတာ္အစည္းအေဝး ေမး/ေျဖ အခ်က္ 
အလက္မ်ားအား ထုတ္ျပန္ေပးရန္၊ လႊတ္ 
ေတာ္အစည္းအေဝးၿပီးခ်ိန္တြင္ သတင္းစာ 
ရွင္းလင္းပြဲမ်ား ျပဳလုပ္ေပးရန္ ေတာင္းဆိုခဲ့ 
သည္။

ယင္းေမးခြန္းမ်ားအတြက္ လႊတ္ေတာ္ 
ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးခိန္နန္ဖုန္(ခ) ခန္လင္မွ ေျဖ 
ၾကားေပးရာတြင္ လႊတ္ေတာ္ျပင္ပ သတင္း 
ယူရာတြင္ မိမိႏွင့္တကြ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ကိုယ္တိုင္ကခြင့္ျပဳေပးထားေၾကာင္း၊ လႊတ္ 
ေတာ္၀န္ထမ္းမ်ားအေနျဖင့္ မည္သည့္ 
အတြက္ မေပးသည္ကို ေမးျမန္းသြားမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အစီရင္ခံစာမ်ားေတာင္းဆိုရာ 
တြင္ အေျဖမထြက္ေသးသည့္အရာမ်ား 
အတြက္ စိုးရိမ္ရေၾကာင္း၊ လႊတ္ေတာ္မွ 
အတည္မျပဳေသးသည့္အရာမ်ားအား ထုတ္ 
ေပးႏုိင္ျခင္းမရိွေၾကာင္း၊ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ား၏ ဖုန္းနံပါတ္မ်ား Update မျဖစ္ 
ျခင္းဆိုသည္မွာ ျဖစ္ႏိုင္ေၾကာင္း၊ လႊတ္ေတာ္ 

အစည္းအေဝးၿပီးတိုင္း သတင္းစာရွင္းလင္း
ပြဲျပဳလုပ္ရန္မွာလည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ား အမ်ားစုသည္ နယ္ေဝးမွလာေရာက္ 
ျခင္းျဖစ္သည့္အတြက္ စုစည္းရန္မွာ မလြယ္ 
ကူေၾကာင္း၊ မ႑ိဳင္ ၃ ရပ္ႏွင့္ ေတြ႕ဆုံပြဲလုပ္ 
သည့္အခါမွသာ အေကာင္းဆုံးျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
မီဒီယာမွေမးျမန္းလာသည့္ ေမးခြန္းမ်ား 
အား ေျဖၾကားေပးရန္လည္း လႊတ္ေတာ္ 
ကုိယ္စားလွယ္မ်ားကုိ ေျပာၾကားထားေၾကာင္း၊ 
တပ္မေတာ္သား လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားအား ေမးျမန္းႏိုင္ရန္အတြက္လည္း 
တာဝန္ခံ ေျဖၾကားေပးမည့္သူ ထားရွိေပး 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျဖၾကားခဲ့သည္။

အစည္းအေဝးၿပီးေနာက္ ကခ်င္ျပည္ 
နယ္မွ သတင္းေထာက္မ်ားစုစည္းၿပီး ကခ်င္ 
ဂ်ာနယ္လစ္ကြန္ရက္ကို တည္ေထာင္သြား 
မည္ျဖစ္ၿပီး ျမန္မာႏိုင္ငံသတင္းမီဒီယာ 
ေကာင္စီမွလည္း လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို ကူညီ 
သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္းလည္း သိရသည္။

(ကိးုကား- ျမစ္ႀကီးနားသတင္းဂ်ာနယ္)

ကခ်င္ျပည္နယ္အေျခစိုက္  သတင္းသမားမ်ားႏွင့္  မ႑ိဳင္ ၃ ရပ္တို႕  ေတြ ႕ဆုံ
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ေအာက္တိုဘာ ၂၇၊ ၂၀၁၉ 
 
ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးတြင္ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘ႑ာႏွစ္၌ တည္ ေဆာ

က္ေရးလုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ရြက္ရန္ တင္ဒါရယူထားၿပီး လုပ္ငန္းမ်ား 
လုံးဝ ေဆာင္႐ြက္ျခင္းမရွိဘဲ တိမ္းေရွာင္သြားသည့္ ကုမၸဏီမ်ားရွိ 
ေနေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က ေျပာဆို 
သည္။

ပဲခူးၿမိဳ႕နယ္ ေက်ာက္တန္းေက်းရြာအုပ္စု၌ ေဆာက္လုပ္ေနေသာ 
စာသင္ေက်ာင္းႏွင့္ ကြမ္ေပါင္ေက်း႐ြာရွိ စာသင္ေက်ာင္းေဆာင္မွာ 
သက္ဆိုင္ရာကုမၸဏီမွ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ျခင္းမရွိဘဲ တိမ္းေရွာင္ 
သြားသည္ဟု တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က ေျပာဆို 
ခဲ့သည္။

ထို႔ျပင္ ပဲခူးၿမိဳ႕ ကုလား႐ိုက္႐ိုးတံတား ေဆာက္လုပ္ျခင္းႏွင့္ ေရႊဂူ 
ေလးတံတားေဆာက္လုပ္ျခင္းမ်ားလည္း ရပ္ဆိုင္းထားရေၾကာင္း 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က ထပ္မံေျပာဆိုထားၿပီး 
အလားတူျဖစ္ရပ္မ်ိဳး ေဝါၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ အျခားၿမိဳ႕နယ္အခ်ဳိ႕တြင္လည္း 
ျဖစ္ေပၚလ်က္ရွိသည္။

''တင္ဒါစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းနဲ႔အညီ အေရးယူသြားမွာပါ။ ဒီလို 
ျဖစ္ရပ္မ်ိဳးေတြ ႀကံဳေတြ႕လာရင္ အလြယ္တကူ ဆက္သြယ္ေျဖရွင္း 
ႏိုင္ဖို႔ ေဒသခံကုမၸဏီေတြနဲ႔ တိုင္းေဒသႀကီးက အျခား ကုမၸဏီေတြကို 
တင္ဒါ ဝင္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ၿပီဆိုကတည္းက တိက်တဲ့အခ်က္အလက္ 
ေတြ  စာရင္းျပဳစုထားပါတယ္""ဟု ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕မွ 
တာဝန္ရွိသူတစ္ဦးက ေျပာဆိုသည္။

''တင္ဒါေခၚယူမႈကို ေအာက္တိုဘာလမွစတင္ၿပီး ဒီဇင္ဘာလမွာ 
အၿပီးသတ္ ေရြးးခ်ယ္ရတာျဖစ္ပါတယ္။ ႏွစ္စပိုင္း ဇန္နဝါရီလမွာ 
အလုပ္စတယ္ဆိုေပမယ့္ တခ်ဳိ႕ကုမၸဏီေတြကေတာ့ အထေႏွးတာ 
ေတြ ရွိတယ္။ အဲ့ဒီေတာ့ မိုးတြင္းကာလနဲ႔တိုးၿပီး ႏွစ္ပတ္နဲ႔ တစ္လခန္႔ 
ၾကား ေဆာင္ရြက္ရမယ့္လုပ္ငန္းေတြက သုံးလေလာက္ၾကန္႔ၾကာၿပီး 
မိုးတြင္းကာလျဖစ္လို႔ အလုပ္က ဆက္လုပ္လို႔မရဘဲ ထိုင္ၾကည့္ေနရ 
သလို ျဖစ္ေနတယ္။ တခ်ဳိ႕ကုမၸဏီေတြ အ႐ႈံးေပၚ ၿပီး လုပ္ငန္းရပ္ဆိုင္း 
သြားတာေတြ ရွိပါတယ္။ ဒါေတြကို ႀကိဳတင္ျပင္ဆင္ဖို႔၊ ေသခ်ာျပဳျပင္ 
ေပးဖို႔ လိုအပ္ပါတယ္""ဟု ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕မွ တာဝန္ 
ရွိသူတစ္ဦးက ေျပာဆိုသည္။
(ကိးုကား - ျမန္မာတိုင္းမ္ေန႔စဥ္)

တင္ဒါရယူ၍  လုပ္ငန္းေဆာင္႐ြက္ျခင္းမရွိဘဲ  တိမ္းေရွာင္သြားသည့္  ကုမၸဏီမ်ားရွိေနေၾကာင္း 

တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္   ေထာက္ျပ

ေအာက္တိုဘာ ၂၄၊ ၂၀၁၉

မြန္ျပည္နယ္တြင္ လမ္းႏွင့္ပန္းၿခံနယ္ 
နိမိတ္မ်ားကို က်ဴးေက်ာ္ေဆာက္လုပ္ထား 
ေသာ အေဆာက္အအုံမ်ားကို စည္ပင္သာ 
ယာေရးအဖြဲ႕မွ အေရးယူမႈအားနည္းေန 
ေၾကာင္း  ျပည္သူလူထုအေပၚ အေျခခံ 
ေကာက္ယူထားေသာ လႊတ္ေတာ္စစ္တမ္း 
တစ္ရပ္က ေျပာသည္။

ၿငိမ္းေဖာင္ေဒးရွင္းႏွင့္ Sandhi 
Governance Institute တို႔၏ နည္းပညာ 
ပ့ံပုိးမႈျဖင့္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က ဦးေဆာင္ 
ၿပီး လူဦးေရ ၃၀၀ ကို ေကာက္ယူခဲ့ေသာ 
အဆိုပါစစ္တမ္းတြင္ စည္ပင္သာယာေရး 
အဖြဲ႕၏ က်ဴးေက်ာ္မ်ားကို အေရးယူဖယ္ရွား 
မႈမေတြ႕ရွိရေၾကာင္း ၆၈ ရာခိုင္ႏႈန္းက ေျဖ 
ဆိုခဲ့သည္။

''ဥပမာ အမႈိက္ပစ္သြားတယ္ ဘယ္သူ 
ပစ္သြားမွန္းမသိဘူး ဒဏ္႐ိုက္ရတာခက္ 
တယ္၊ ဒါလက္ခံတယ္၊ ဒါေပမယ့္ အေဆာက္ 
အဦးေဆာက္လုပ္တဲ့အပိုင္းနဲ႔ ပတ္သက္ၿပီး 
ေတာ့ စည္းမဲ့ကမ္းမဲ့ အေဆာက္အဦး 

ေဆာက္တာ စည္ပင္သာယာနယ္နိမိတ္ထဲ 
မွာ သတ္မွတ္ထားတဲ့ခြင့္ျပဳမိန႔္ကို မယူဘဲနဲ႔ 
အေဆာက္အဦး ေဆာက္လုပ္တဲ့ဟာေတြ 
လည္း ဥပေဒမလိုက္နာျခင္းတစ္မ်ဳိးပဲ ဒီဟာ 
ေတြကုိ အေရးယူမႈမရိွတ့ဲအခါက်ေတာ့ ထပ္ခါ 
ထပ္ခါ က်ဴးလြန္ခ်င္ၾကတဲ့ အေနအထားေတြ 
ရိွတယ္။ အဲေတာ့ ဒါကက်ေတာ့ ျပစ္မႈျပစ္ဒဏ္ 
နဲ႔ဆိုင္တယ္ ဥပေဒအရ တရားစြဲလို႔ရတယ္ 
အေရးယူလို႔ရတယ္။ သို႔ေသာ္ တရားစြဲ 
အေရးယူတာကို စည္ပင္သာယာေရးဌာန 
က လုပ္ေဆာင္မႈနည္းတယ္ဆိုတာ စစ္တမ္း 
ထဲမွာပါတယ္""ဟု မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က ေျပာသည္။

စည္ပင္သာယာဧရိယာတြင္ ရွိသည့္ 
က်ဴးေက်ာ္မ်ားကို စည္ပင္မွႏွင္ထုတ္ရမည္ 
ျဖစ္ၿပီး အခ်ဳိ႕ေနရာမ်ားတြင္ သက္ဆိုင္ရာ
အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရးဦးစီးဌာန၊ လမ္း 
ဦးစီးဌာန၊ ယာဥ္ထိန္းရဲ စသည္တို႔ႏွင့္ ညႇိႏႈိင္း 
ရမည္ျဖစ္ၿပီး ဌာနအခ်င္းခ်င္း ခ်ိတ္ဆက္မႈ 
အားနည္းေနသည္ကုိ ေတြ႕ရိွရေၾကာင္း 
၎က ဆိုသည္။

မြန္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒ 

ကို ၂၀၁၇ ခုႏွစ္တြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ 
ျပ႒ာန္းခဲ့ေသာ္လည္း အျပည့္အဝအေကာင္
အထည္မေဖာ္ႏိုင္ေသးသည္ကို ေတြ႕ရ 
ေၾကာင္း ၿငိမ္းေဖာင္ေဒးရွင္းမွ ဦးတက္ထြန္း 
ႏိုင္က ေျပာသည္။

စစ္တမ္းတြင္ ေမးခြန္းေပါင္း ၃၇ ခု ပါဝင္ 
ၿပီး လြန္ခဲ့သည့္ ငါးႏွစ္ႏွင့္ ႏႈိင္းယွဥ္လွ်င္ ၿမိဳ႕/
ရပ္ကြက္စည္ပင္သာယာေရး အေျခအေန 
မွာ ပိုေကာင္းလာသည္ဟု ၈၆% က ေျဖဆို 
ထားၿပီး ေရစီးေရလာအေျခအေနမွာ ယခင္ 
ကထက္ ပိုဆိုးလာေၾကာင္း ၃၅ ရာခိုင္ႏႈန္းက 
ေျဖဆိုထားသည္။

မြန္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ 
ၫႊန္ၾကားေရးမႉး ဦးျမင့္ေအာင္က  ''အားနည္း 
ခ်က္ေတြကုိၾကားရတ့ဲအခ်ိန္မွာ ငါတုိ႔ ဘာေတြ 
ထပ္လုပ္ရမလဲဆိုတဲ့ အေတြးခံစားမႈေလး 
ေတြရၿပီး ဒီအားနည္းခ်က္ေတြအေပၚမွာ စီမံ 
ခ်က္နဲ႔ စီမံကိန္းနဲ႔ ဘက္ဂ်က္လ်ာထားမႈေတြ 
စီမံေဆာင္႐ြက္သြားမွာျဖစ္ပါတယ္""ဟု ေျပာ 
သည္။  

 (ကုိးကား - မြန္သတင္းေအဂ်င္စီ)

က်ဴးေက်ာ္မ်ားကို  မြန္ျပည္နယ္စည္ပင္မွ  အေရးယူမႈအားနည္းဟု   မြန္လႊတ္ေတာ္စစ္တမ္းက  ဆို
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၉၀

ေအာက္တိုဘာ ၂၅၊ ၂၀၁၉ 

လုံၿခဳံေရး အေၾကာင္းျပခ်က္ေၾကာင့္ 
တပ္မေတာ္က သိမ္းယူထားသည့္ ေျမယာ 
မ်ားႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ ေမးျမန္းခြင့္မရေၾကာင္း ဖ႐ူဆိုၿမိဳ႕နယ္ 
မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးသဲရယ္ကေျပာသည္။

တပ္သိမ္းေျမကိစၥကို ျပည္ေထာင္စု 
လႊတ္ေတာ္တြင္သာ ေမးျမန္းခြင့္ရွိေၾကာင္း 
ဆိုသည္။

''ဥပမာ- တပ္ျဖစ္ၿပီဆို... ဒါက လုံၿခံဳေရး 
ေပါ့၊ လုံၿခဳံေရးကိစၥ ျပည္ေထာင္စုမွာပဲလုပ္
လို႔ရတယ္ဆိုတဲ့ ဥပေဒရဲ႕ေပးထားခ်က္အရ
ကန႔္သတ္ခ်က္ရွိတာေပါ့""ဟု ဦးသဲရယ္က 
ဆိုသည္။

လက္ရွိ ျပည္နယ္အတြင္း တပ္သိမ္းေျမ 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ ဒီေမာ့ဆိုၿမိဳ႕ႏွင့္ လိြဳင္ေကာ္ 
ၿမိ ႕ဳမွ ေတာင္သူအခ်ဳ ႕ိမွာလည္း ရာဇသတ္ႀကီး 
ပုဒ္မ ပုဒ္မ ၄၄၇ (ပိုင္နက္က်ဴးေက်ာ္မႈ) ျဖင့္ 
လည္းေကာင္း၊ ျပည္သူူပုိင္ပစၥည္းကာကြယ္ေရး 
အက္ဥပေဒပုဒ္မ ၆/၁ ေသာ္လည္းေကာင္း 
တရားရင္ဆိုင္ေနရသည္။

တပ္မွသိမ္းဆည္းထားေသာ ေျမအနက္ 
ေတာင္သူေတြ၏ ေျမယာပုံစ ံ(၇) ရွိသည့္ေျမ 
မ်ားပါသြားသည့္အတြက္ ၿပီးခဲ့သည့္ ၁၅ 
ႀကိမ္ေျမာက္ လြတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ မည္သို႔ေဆာင္ 
ရြက္ထားေၾကာင္း ေမးျမန္းခဲ့ရာ သက္ဆိုင္
သည့္ဝန္ႀကီးေျဖၾကားသည့္အခါ လိုရင္း 
မေရာက္ရွိေၾကာင္း ဦးသဲရယ္က ဆက္ေျပာ 
သည္။

''တပ္သိမ္းေျမထဲမွာ ပုံစံ (၇) ရွိေနတဲ့ 
အတြက္ အဲဒါကို ျပည္နယ္အစိုးရ ဒီအတြက္ 
ဘယ္လိုလုပ္ေပးသလဲဆိုတဲ့ဟာက သူေျဖ 
ထားတာ တျခားစီျဖစ္ေနတာေပါ့။ ဆိုေတာ့ 
ဒါကလည္း ကြၽန္ေတာ္တို႔လိုခ်င္တဲ့ အေျဖ 
မဟုတ္ဘူး""ဟု ၎ကဆိုသည္။

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အဆင့္တြင္ တပ္ 
သိမ္းဆည္းေျမႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ဥပေဒအရ 
ေမးျမန္းခြင့္ ကန႔္သတ္ခံေနရတာေၾကာင့္ 
မည္သည့္အစုိးရတက္တက္ တပ္ကျပန္လည္ 
စြန႔္လႊတ္မွသာ ေျမျပန္ရရွိမည္ျဖစ္ေၾကာင္း
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ႏိုင္ဦး 
က သုံးသပ္ေျပာဆိုသည္။

''အားလုံးက စစ္တပ္ကစြန႔္လႊတ္မွ ျပန္ရ 
မယ့္ဟာမ်ဳိးေတြပဲ။ စစ္တပ္ကမစြန႔္လႊတ္ရင္ 
ျပန္ရစရာအေၾကာင္းမရွိဘူး။ ဘယ္အစိုးရပဲ 
တက္တက္ ဘယ္သူပဲျဖစ္ေနျဖစ္ေန ရမွာ 
မဟုတ္ဘူး""ဟု ဦးေအာင္ႏိုင္ဦးကဆိုသည္။

လာမည့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေဝးတြင္ တပ္မွသိမ္းဆည္းထားေသာေျမ 
အားလုံးကို ျပည္သူလူထု ျပန္ေတာင္းဆို 
သည့္အခါ တပ္မွစြန႔္လႊတ္ေပးရန္ အစီအစဥ္ 
ရွိ/မရွိ ေမးျမန္းသြားရန္ ႀကိဳးစားသြားမည္ဟု 
ဦးသဲရယ္က ေျပာသည္။

၂၀၁၉ ခုႏွစ္၊ ၾသဂုတ္လ ၆ ရက္ေန႔အထိ 
ဒုတိယအႀကိမ္ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ 
တုိင္စာပစ္စာေလ့လာေရးအဖြ႕ဲသည္ ျပည္သူ 

လူထုထံမွတင္ျပတုိင္ၾကားလာသည့္ တုိင္ၾကား 
စာ ၁၂၂ ေစာင္ရရွိခဲ့ၿပီး ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠဌမွ ေျဖရွင္းေဆာင္ရြက္ရန္ မွတ္ခ်က္ျပဳ 
ထားသည့္ တိုင္ၾကားစာ ၉၄ ေစာင္၊ ေဆာင္ 
ရြက္ဆဲ တင္ျပစာ ၆ ေစာင္ႏွင့္ တပ္သိမ္းေျမ 
ကိစၥ တိုင္ၾကားစာလည္း ပါဝင္သည္။

တပ္သိမ္းေျမကိစၥတြင္ ေဒါဆုိေရွးေက်းရြာ 
ႏွင့္ အမတ ၃၆၀ တပ္ ေျမယာအမႈကိစၥႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ ဆိုင္းငံ့ထားရန္ မွတ္ခ်က္ျပဳ 
ထားသည့္ တင္ျပစာ ၁ ေစာင္ ရွိေၾကာင္း 
တိုင္စာပစ္စာေလ့လာေရးအဖြဲ႕၏ ၃ ႏွစ္တာ 
ကာလအတြင္း တုိင္ၾကားစာမ်ားအေပၚ ေဆာင္ 
ရြက္ထားရွိမႈ အစီရင္ခံစာအရသိရသည္။
(ကုိးကား-ကႏၲာရဝတီတုိင္း(မ္))

စက္တင္ဘာ ၂၅၊ ၂၀၁၉

အိႏၵိယမွေထာက္ပံ့ေသာ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၂၅ သန္းကုိ ရခုိင္ျပည္နယ္ရွိ ေဒသခံျပည္သူ 
မ်ား၏ အက်ဳိးစီးပြားျဖစ္ထြန္းရန္ မည္သုိ႔သုံးစြဲသည္ကုိ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ကုိယ္ 
စားလွယ္တစ္ဦးက ေမးျမန္းခဲ့သည္။ 

ယင္းေမးခြန္းကို စက္တင္ဘာလ ၂၄ ရက္ေန႔ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး 
တြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေမာင္သန္းစိန္ (ခ) ဦးေမာင္ေမာင္ (ေက်ာက္ေတာ္ 
မဲဆႏၵနယ္ - ၂) က ေမးျမန္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

''ေထာက္ပ့ံလွဴဒါန္းတဲ့ ေဒၚလာ ၂၅ သန္းထဲက ၅ ႏွစ္အတြင္း ၿမိဳ႕နယ္ေတြရဲ႕ရေငြ ေဒၚလာ 
၁၃.၅၄၃၄၂၇ သန္းကုိ ၁၇ ၿမဳိ႕နယ္အတြင္း ၅ ႏွစ္အတြင္း သုံးမယ္လုိ႔ စာရင္းဇယားထဲမွာ 
ေဖာ္ျပထားၿပီးေတာ့ က်န္ ၁၁.၄၅၆၅၇၃ ကုိ ဘယ္လုိစီမံေဆာင္ရြက္သလဲဆုိတာ ေဖာ္ျပတာ 
မရွိတဲ့အတြက္ ယခုလုိ ေမးျမန္းရျခင္းျဖစ္ပါတယ္"" ဟု ဦးေမာင္သန္းက လႊတ္ေတာ္တြင္ေျပာ 
သည္။ 

ယင္းေမးခြန္္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ဘ႑ာေရး၊ အခြန္၊ စီမံကိန္းႏွင့္စီးပြားေရးဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္ 
ေအးသိန္းက ''ေမာင္ေတာမွာ ဟိႏၵဴေတြေနထုိင္ဖုိ႔အတြက္ ေနအိမ္အလုံး ၂၅၀ ေဆာက္တာက 
ေဒၚလာ ၄ သန္းေလာက္ကုန္ပါတယ္။ ျပည္ေထာင္စုလူကယ္ျပန္ဝန္ႀကီးရဲ႕ အစီအစဥ္နဲ႔ ျပည္ 
ေထာင္စု/ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေတြပါဝင္တဲ့ အစည္းအေဝးကေန ဖံြ႕ၿဖဳိးမႈ 
စီမံကိန္း ၂၂ ခု ဆြဲထားတာ ရွိပါတယ္။ အဲ့ဒီအတြက္ ၄ သန္းေလာက္ ကုန္ပါတယ္။ လက္ရွိ ၁၇ 
သန္းက်န္ပါတယ္""ဟု ေျဖၾကားခဲ့သည္။ 

ရခုိင္ျပည္နယ္အစုိးရအေနျဖင့္ ဘ႑ာအခြန္နွင့္ပတ္သက္၍ စီမံကိန္းတစ္ခုလုပ္သည့္အခါ 
၎စီမံကိန္းမွ ျပန္လည္အက်ဳိးေက်းဇူးရရွိႏုိင္မည့္လုပ္ငန္းမ်ားကို ေရြးခ်ယ္သင့္ေၾကာင္းကုိ 
လည္း ေမးခြန္းေမးျမန္းသူ ဦးေမာင္သန္းစိန္က အႀကံျပဳေျပာဆုိခဲ့သည္။ 

(ကိးုကား- နိရဥၥရာ)

တပ္သိမ္းေျမႏွင့္သက္ဆိုင္ေသာ  ေမးခြန္းမ်ား  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္  ကန္႕သတ္ထား

အိႏၵိယမွေထာက္ပံ့ေငြ  ကန္ေဒၚလာ  ၂၅  သန္းကိစၥ 

ရခုိင္လႊတ္ေတာ္တြင္   ေမးျမန္း


